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Gumbostrand skola on 110 vuotta vanha perinteikäs koulurakennus, joka 
sijaitsee kyläkoululle erinomaisella paikalla. Ranta ja viereinen venelaituri 
mahdollistaa saaristokoulustatuksen, sijainti koulukuljetusten runkoreitillä 
mahdollistaa koulukyydin laajalta alaueelta. Sijainti kunnan länsireunalle 
tukee toissijaisen koulupaikan mahdollisuuden käyttöä varsinkin silloin kuin 
vanhempien työmatka on Helsingin suuntaan. 
 
Palveluverkkosuunnittelussa koulutuksen toimiala on lähtenyt siitä, että 
Gumbostrand skola on toinen niistä Etelä-Sipoon kyläkouluista joihin 
tulevaisuudessa kohdennetaan toimialan palveluresursseja. Tämän 
suunnitelman tukemiseksi on elintärkeää, että Gumbotalo jatkossakin on 
koulun käytössä. Gumbostrand skola käyttää Gumbotaloa sisäliikunnan 
järjestämiseksi sekä ruokailutilana. Mikäli talon käytöstä tehdään 
pitkäaikainen suunnitelma, on koulutoimen toiveena myös cook and chill 
keittiön saaminen kouluruokailun laadun merkittäväksi parantamiseksi. 
Jos Gumbotalo ei olisi koulun käytössä, hankaloituu koululiikunnan ja 
kouluruokailun järjestäminen koululla siinä määrin, että koko koulun 
elinvoimaisuus heikkenee ratkaisevalla tavalla: 
 

• Koululiikuntaa tulisi järjestää bussikuljetuksella toisaalla etenkin 
sisäliikunnan osalta. 

• Kouluruokailu tapahtuisi luokkatiloissa, koululle kuljetetulla 
lounaalla. 
 

Näissä olosuhteissa tulee koulun tukeminen elinvoimaisena kyläkouluna 
punnita uudelleen ja tehdä suunnitelma lähikoulun järjestämiseksi toisaalla. 
Varhaiskasvatuksen toimiala järjestää esikouluopetusta Gumbotalossa 
näillä näkymin lukuvuonna 2025-2026. Jatkosta ei ole tehty päätöstä. 
Varhaiskasvatus käyttää rakennuksesta vain pientä osaa, eikä 
varhaiskasvatuksen toiminnan jatkuminen ole kynnyskysymys Gumbotalon 
tarpeelle. Ensisijainen tarve on koulun toiminnan edellytysten turvaaminen. 
 

Esittelijä / Föredragande Koulutusjohtaja / Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Ehdotus / Förslag Sivistysvaliokunta antaa tekniselle valiokunnalle yllä olevan lausunnon 
Gumbotalon käytön jatkuvuuden turvaamiseksi. 
 
Bildningsutskottet ger ovanstående utlåtande till tekniska utskottet för att 
säkerställa fortsatt användning av Gumbohuset. 

Käsittely / Behandling  Hallintolain 28.1 §:n 5 kohtaan viitaten Mari Berg ilmoitti olevansa 
esteellinen eikä osallistunut asian käsittelyyn. Ennen asian päätöksentekoa 
Mari Berg kuultiin valiokunnassa asiantuntijana. Varajäsenenä 
kokouksessa asian käsittelyn ja päätöksenteon aikana toimi Laura 
Günsberg-Sandström. 

  Puheenjohtajana toimi sivistysvaliokunnan varapuheenjohtaja Tuomas 
Alaterä. 



 Med hänvisning till 28 § 1 mom. punkt 5 i förvaltningslagen anmälde Mari 
Berg jäv och deltog inte i behandlingen av ärendet. Innan beslutet fattades 
hördes Mari Berg av utskottet som sakkunnig. Som ersättare på mötet 
under behandlingen av ärendet och beslutsfattandet fungerade Laura 
Günsberg-Sandström. 

 Som ordförande fungerade bildningsutskottets viceordförande Tuomas 
Alaterä. 

Päätös / Beslut Sivistysvaliokunta hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Bildningsutskottet godkände enhälligt föredragandens förslag. 
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